
 
 
 

     
        

   
 

 

   
 

          
       

  
    

          
       

       
        

   
          

     
     

        
   

 
 

             
        

          
      

             
 

      
     

      
           

    

 
	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	 	

	 	
	 	 	

Vragen ingevolge artikel 44 reglement van orde aan het College van Gedeputeerde Staten 
door Statenlid E.J.A. Koppejan van de fractie van de ChristenUnie en Statenlid A.L. Boone 
van de fractie van de BBB. 

Impact op h et Zeeuwse  landschap  m.b.t.  bovengrondse  hoogspanningskabels  en 
koeltorens bij  nieuwe  kerncentrale(s)  

Datum:   
21 november 2023 

Toelichting:    
Het mooie open Zeeland, en in het bijzonder de gemeente Borsele, dreigt een lelijk 
energielandschap te worden. De elektriciteit uit de toekomstige windmolenparken op zee en 
nieuwe kerncentrales moet met enorme hoogspanningskabels overgebracht worden naar de 
rest van het land. Dit vormt een grote bedreiging voor het unieke, open Zeeuwse landschap. 
Het bovengronds afvoeren van zoveel elektriciteit heeft enorme gevolgen. Er zijn voldoende 
mogelijkheden om ondergrondse kabels aan te leggen. 
Wat betreft de ruimtelijke inpassing van de kerncentrales is niet uitgesloten dat er enorme 
koeltorens komen. Het Zeeuwse landschap verdient bescherming. De kerncentrales worden 
niet voor niets naast de Westerschelde gepland; zodat er eenvoudig gekoeld kan worden! 
Het kan niet zo zijn dat er toch koeltorens verschijnen. 
Inmiddels heeft Omroep Zeeland afgelopen zaterdag (18 november jl.) een artikel geplaatst 
waarin zorgen worden geuit over de invulling van deze voorwaarden1, die ook in de 
zogenoemde Borselse voorwaarden staan. Dit artikel is mede aanleiding om uw college de 
volgende vragen voor te leggen. 

Vragen: 
1. Wat is de reflectie van GS op de Borselse voorwaarden, die op 3 november zijn 

gepresenteerd2, en het gevolgde proces om tot die voorwaarden te komen? Hoe 
gaat GS de uitkomsten van dit proces meenemen in verdere besluitvorming? 

2. Wij vinden het belangrijk dat er zorgvuldig wordt gekeken en nagedacht over deze 
voorwaarden. Wat is uw rol als college en de rol van de verantwoordelijk 
gedeputeerde hier in? 

3. Erkent u dat de provincie Zeeland in het algemeen, en de gemeente Borsele in het 
bijzonder, een zeer grote en belangrijke rol gaan spelen in de toekomstige 
energievoorziening van Nederland, door de aanlanding van de elektriciteit van 
windmolenparken Borsele 1 tot en met 5, IJmuiden Ver Alpha en Nederwiek én de 
realisatie van (een) nieuwe kerncentrale(s) bij Borsele? Op welke wijze gaat u zich er 

1 Inwoners Borsele boos op minister Jetten na aankondiging nieuwe hoogspanningslijnen -
Omroep Zeeland
2 Borselse	 Voorwaarden	 | Gemeente	 Borsele 

https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/16054015/inwoners-borsele-boos-op-minister-jetten-na-aankondiging-nieuwe-hoogspanningslijnen
https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/16054015/inwoners-borsele-boos-op-minister-jetten-na-aankondiging-nieuwe-hoogspanningslijnen
https://www.borsele.nl/borselse-voorwaarden


   
            

       
    

 
   

           
      

             
   

       
 

             
    
    

             
          
      

 
 

       
 
 

    
 

 
 

 

in Den Haag voor inzetten dat dit tot baten leidt voor de Zeeuwse samenleving en 
economie zodat het in Zeeland anders en beter gaat dan in Groningen? 

4. Hoe gaat u zich inspannen voor het realiseren van een zorgvuldige landschappelijke 
en ruimtelijke inpassing van de kerncentrales en bijbehorende energie-
infrastructuur bij Borsele om aan alle door de Borselse Voorwaarden Groep 
geformuleerde voorwaarden te voldoen? 

5. Wat gaat GS doen om het unieke open Zeeuwse landschap te beschermen en er bij 
nieuwe ontwikkelingen naar te streven dit open karakter te behouden? 

6. Bent u het, in lijn met voorwaarde 4.3 “Geen impact op het huidige landschap: geen 
hoogspanningsmasten en koeltorens” met de vraagsteller eens dat alle bestaande 
en nieuwe 380Kv-kabels ondergronds moeten worden aangelegd? En wilt u deze 
keuze toelichten? 

7. Bent u het, in lijn met voorwaarde 4.3 “Geen impact op het huidige landschap: geen 
hoogspanningsmasten en koeltorens” met ons eens dat een nieuwe kerncentrale 
zonder koeltorens moet worden gerealiseerd? En wilt u deze keuze toelichten? 

8. Gelet op het feit dat er een 150 kV kabel door de Oosterschelde aangelegd wordt 
van Zierikzee naar Bergen op zoom, welke mogelijkheden ziet GS om ook een kabel 
van Borsele naar Bergen op zoom door de Westerschelde aan te leggen? 

Hoogachtend namens de Statenfracties van de ChristenUnie en de BBB 

Lizo Koppejan Berend Boone 
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